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Zprávu pro konventuály o tom, jak si vede Evangelická akademie, Vybbí odborná bkoly sociálně právní 
bych ráda uvedla vyjádZením vdě�nosti Pán Bohu za uplynulé období. 
 

akole se ve bkolním roce 2023/24 daZilo velmi dobZe. Ji~ vícero let po sobě poptávka pZevybuje 
nabídku a nabe bkola má naplněnou maximální mo~nou kapacitu 90 studentů. Domov mláde~e má 
rovně~ naplněnou kapacitu a to 27 studentek zdrávky a vobky. 
 

Jsme rádi za skvělé mladé lidi se birokým srdcem, kteZí se chtějí v budoucnosti věnovat potZebným jako 
sociální pracovníci. Nabi studenti mají biroké portfolio praxí. Velmi si v tomto směru vá~íme 
spolupráce s brněnskou Diakonií. Ráda bych zmínila dlouholetou a �ilou spolupráci s partnerskou 
evangelickou bkolou ve Stuttgartu. I díky finan�ní podpoZe z církevní sbírky pro bkoly mohou tyto 
výměnné pobyty a praxe probíhat. Nabi studenti mohli na jaZe 2024 vyjet na zahrani�ní stá~ do Finska 
díky programu Erasmus +. 
 

Jsme velmi rádi a vá~íme si obětavé a anga~ované práci nabí bkolní kaplanky Marty }idkové. 
Studentům tak mů~eme poskytnout a zajistit vebkerou mo~nou podporu a pomoc, kterou potZebují v 
osobním i studijním ~ivotě. Dnební doba není pro mladé lidi jednoduchá. akola vybavuje studenty 

odbornými znalostmi, ale také je u�í základním lidským kompetencím v kZesťanském duchu, jako je 
empatie, komunikace a schopnost Zebit problémy, tolik klí�ové pro práci sociálního pracovníka. To vbe 
se u�í mimo jiné i v pZedmětech základy kZesťanství �i kZesťanská etika. Absolventi jsou následně 
vybaveni schopnostmi efektivně pomáhat lidem v jejich tě~kých ~ivotních situacích. 
 

Na nabí bkole za�alo v minulém roce působit Vzdělávací centrum, které nabízí akreditované kurzy 
sociálním pracovníkům a pracovníkům v sociálních slu~bách. Ale nejenom jim. Jsou zváni srde�ně 
vbichni, kteZí se potZebují dovědět napZ. něco o krizové intervenci �i sociálních dávkách, �i dalbích 
zajímavých tématech. 
 

V sou�asné době se chystáme na rekonstrukci sociálních zaZízení bkoly a domova mláde~e, která je 
plánována na jaro 2025. Zub �asu u~ udělal své, a tak díky spolupráci a podpoZe sboru Brno 1, v jejich~ 
budově sídlíme, se těbíme, ~e od záZí 2025 bude zázemí pro nabe studenty a ubytované výrazně 
komfortnějbí. 
 

A také se těbíme na spolupráci s novým evangelickým gymnáziem EGY, které bude sídlit na Zelené 
faZe spolu s námi o patro ní~e. 
 

 
Renáta Michálková, Zeditelka EA VOa 

 

Yíjen 2024 
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StZední zdravotnické bkole Evangelické akademie v Brně se daZí velmi dobZe. Máme nezastupitelné 
místo v nabem regionu, pZi�em~ poptávka pZevybuje nabídku tZikrát a~ �tyZikrát. Nabízíme obory 
Praktická sestra, ObetZovatel a Sociální �innost. O vbechny nabízené obory je velký zájem. V sou�asné 
době není v nabich silách uspokojit vbechny zájemce o studium. Nabe kapacita je 200 ~áků, pZi�em~ k 
30. záZí jsme měli 199 ~áků. Nabi absolventi nacházejí uplatnění v dalbím studiu na VOa, Va nebo ve 
zdravotnických a sociálních zaZízeních, kde jsou velmi ~ádaní. 

V sou�asnosti �eká budovu bkoly odvlh�ení, neboť kritický stav je zejména v pZízemí. Odvlh�ení bude 
financovat městská �ást Brno-Líbeň. Kapacita bkoly je na maximu, a proto bychom velmi potZebovali 
rozbíZit prostory o půdní vestavbu. Těbí nás mimoZádný zájem o studium, pZedevbím v oborech 
zdravotnického zaměZení. Bohu~el ani zdaleka jsme v roce 2024 nemohli z kapacitních důvodů 
vyhovět vbem uchaze�ům o studium pZi pZijímacím Zízení. 

Na zdravotnické bkole probíhá mnoho aktivit. V záZí proběhly adapta�ní kurzy pro první ro�níky oborů 
Praktická sestra, ObetZovatel a Sociální �innost. Po vzoru VOa pokra�uje spolupráce s evangelickou 
partnerskou bkolou ve Stuttgartu, a na jaZe vyjeli ~áci tZetího ro�níku na týdenní výměnný studijně 
poznávací pobyt. Na bkole funguje napZíklad peer program – podpora spolu~áků. Poprvé v historii nabí 
bkoly proběhl ly~aZský výcvikový kurz, který ~áci i rodi�e hodnotili velmi pozitivně. Byla obnovena 
tradice maturitního plesu. Podrobně se o aktivitách obou bkol mů~ete do�íst ve výro�ních zprávách. 

Ve bkole je ceněno nejen vzdělávání, ale i pZátelská, rodinná a podporující atmosféra, kde se dostává 
nejvybbí mo~né pozornosti i těm nejslabbím. A to je právě to, co nabe bkoly odlibuje a dělá je lepbími. 
U�itelé i ~áci se dobZe znají, vládne tu rodinná a pZátelská atmosféra. Víme o sobě, projevujeme zájem 
jeden o druhého, vá~íme si vbech navzájem, sdílíme se a podporujeme. Slavíme spolu svátky, 
poZádáme bkolní bohoslu~by. Bohoslu~by k zahájení bkolního roku a k velikono�ním svátkům máme 
spole�ně s VOa. Pracovní kolektiv je stabilní a v sou�asné době evidujeme mezi pedagogy větbí zájem 
o úvazky, ne~ mů~eme nabídnout. 

S vdě�ností a pokorou chceme vykro�it do dalbího období, které je pZed námi. Prosíme o Bo~í pZízeň i 
nadále, neboť velmi dobZe víme, ~e „nestaví-li dům Hospodin, nadarmo se namáhají stavitelé.“ 

 

Petra JuZeníková, Zeditelka bkoly 

16.10.2024 
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Jako sourozenec Filipky – pod spole�ným oficiálním názvem „akola pZíběhem – církevní základní 
bkola a gymnázium“ a pod jedním I – se 2. záZí 2024 otevZelo první �eskobratrské gymnázium 
v eské republice, které si neoficiálně Zíká Evangelické gymnázium, zkráceně EGY. Slavnostního 
otevZení v erveném kostele a na Zelené faZe se zú�astnili zástupci synodní rady, brněnského seniorátu 
a také několik významných politiků. Reportá~ ze slavnostního otevZení si mů~ete pZe�íst zde: https://e-

cirkev.cz/aktuality/v-brne-otevrelo-prvni-evangelicke-gymnazium-v-historii/  

Egy prozatím sídlí ve stejné budově jako Filipka, od pZíbtího bkolního roku bude obývat první patro 
fary v Opletalově ulici. Jeho vznik byl podpoZen dotací hejtmana Jihomoravského kraje ve výbi 4 
miliony korun. Stejně jako Filipku i Egy opakovaně podpoZila synodní rada prostZednictvím grantů 
z DaRP. Jsme za podporu vdě�ní. 

Prozatím má Egy jednu tZídu – 28 studentů v prvním ro�níku. Jeho celková kapacita bude cca 120 
studentů – plánujeme po jedné tZídě v ro�níku. Gymnázium se profiluje humanitně, klade důraz na 
práci s texty a má zvýbenou hodinovou dotaci pro výuku angli�tiny a něm�iny. Jako vyu�ující se 
podaZilo anga~ovat kompletní pedagogický sbor vysoce kvalifikovaných osobností. NěkteZí u�itelé mají 
úvazky na Egy i na Filipce. 

Studenti probli pZijímacím Zízením, a to jak jednotnými státními pZijíma�kami od Cermatu, tak bkolním 
kolem ústních pohovorů. Po měsíci nabí práce s nimi je brzo cokoli hodnotit, jediné, co mů~eme 
konstatovat, je, ~e jsme zatím vbichni – studenti i jejich u�itelé, plní o�ekávání, co nám nabe bkolní 
spolubytí pZinese. 

Budeme bratrům a sestrám brněnského seniorátu vdě�ní za podporu a modlitby a mladým evangelíkům 
v seniorátu také za zájem o studium u nás. 

 

Ruth Konvalinková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://e-cirkev.cz/aktuality/v-brne-otevrelo-prvni-evangelicke-gymnazium-v-historii/
https://e-cirkev.cz/aktuality/v-brne-otevrelo-prvni-evangelicke-gymnazium-v-historii/
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Církevní mateřská škola a základní škola Sudice  
 

V uplynulém roce bkolu navbtěvovalo: 15 dětí v mateZské bkole a 16 dětí ve bkole základní.  

V roce 2023 jsme se soustZedili na stavební práce, které umo~ní rozbíZení kapacity bkoly. Od listopadu 
2024 tak bude mít nabe malotZídní bkola svou cílovou kapacitu - jednu tZídu mateZské a dvě tZídy 
základní bkoly.  

V roce 2023 jsme realizovali projekt zaměZený na vybudování bkolní knihovni�ky. Nově nakoupené i 
darované knihy, projektové dny podpoZily nejen �tenáZskou gramotnost, ale pZedevbím zvídavost a 
rozvoj kritického myblení dětí. V menbím kolektivu dětí se daZí rozvíjet �tenáZské dovednosti, radujeme 
se ze spole�né �tení u�itelek/vychovatelek a dětí, stZídavého �tení dospělých a dětí.  

Z letobních akcí bkoly mů~eme zmínit zahradní slavnost, kterou, pod vedením u�itelek, z velké �ásti 
pZipravovali sami rodi�e.     

 

Dagmar Hamalová 
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Zpráva o škole Filipka 

 

2. záZí 2024 to bylo pZesně pět let od otevZení Filipky. Mezitím se bkola dost změnila – nyní má 
necelých 150 dětí v devíti ro�nících a pracuje v ní na osmdesát zaměstnanců na různých pozicích (jako 
u�itelé, asistenti pedagoga, speciální pedagogové, vychovatelé, lektoZi krou~ků a podobně – Zada lidí 
zde pracuje jen na �áste�ný úvazek).  

V loňském roce se nám podaZilo na Ministerstvu bkolství navýbit kapacitu bkoly a zároveň získat 
k pronájmu dalbí prostory – druhé patro budovy, ve které Filipka v }idenicích sídlí. akola se rozrůstala 
postupně a navybování kapacity záviselo právě na tom, jestli budeme mít pro ~ádané po�ty dětí 
dostatek „metrů“ ve bkolní budově. Nyní je tedy její celková povolená kapacita 162 dětí, co~ 
pova~ujeme za cílový stav – dále bkolu zvětbovat nechceme, aby si alespoň z�ásti zachovala svůj spíbe 
rodinný charakter, který je pro ni typický. 

Sou�ástí vzdělávacího programu je i nadále výuka biblických pZíběhů a na druhém stupni pZedmět 
etická výchova. tyZikrát do roka poZádáme bkolní bohoslu~by: na za�átek i na konec bkolního roku 
v kostele CE na Jílkově v }idenicích, Vánoce slavíme na bkolním dvoZe a velikono�ní bohoslu~bu 
jsme dosud konali v modlitebně v Husovicích. }idenický kostel a hlavně husovická modlitebna nám 
za�ínají být těsné.  

akola se v průběhu let výrazně orientovala na inkluzi zdravotně znevýhodněných dětí, co~ bylo 
způsobeno velkou poptávkou po takové slu~bě. V tomto směru se stále rozvíjíme a nově se soustZedíme 
také na podporu mimoZádně nadaných dětí. Trvale pracujeme na rozvíjení nabí originální vzdělávací 
koncepce a dalbí práce nás �eká zejména v oblasti budování pedagogického týmu.  

Různě potZebné ~áky podporuje Nada�ní fond Filipka, jsme vdě�ní, ~e mů~eme rodi�ům nabich dětí 
tuto pomoc nabízet. 

akola je mezi brněnskými rodi�i stále velice ~ádaná, trvá situace, kdy musíme u zápisu do první tZídy 
odmítnout v~dy několik desítek dětí. Také se stalo u~ dobrou tradicí, ~e se děti z Filipky v hojném 
po�tu ú�astní seniorátního tábora na Bla~kově, co~ nás těbí. PZáli bychom si, aby byla Filipka i nadále 
vnímána jako sice svébytná, ale pevně vrostlá sou�ást Brněnského seniorátu. 

 

Ruth Konvalinková 

 

 

 


